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Írásbeli kérdés
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Elehetetlenül a vadgazdálkodás Nógrád megyében?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján

kérdést kívánok benyújtani Fodor Gábor környezetvédelmi miniszter úrhoz . Válaszát írásban

várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Nógrád megye 3 . számú választókerületének országgyűlési képviselőjeként, a Nógrád Megyei
Vadászkamara megkeresése alapján fordulok Önhöz, a 2007 . januárban bejelentett Nógrád
megyei sertéspestis esetek nyomán hozott, a gyakorlatban végrehajthatatlan és a
vadgazdálkodást ellehetetlenítő hatósági intézkedések okozta nehézségek okán .

Nógrád megye Magyarország legerdösültebb megyéje, ennek köszönhetően a
vadászterületeken folytatott vadgazdálkodás elsősorban a nagyvadfajokra, ezen belül is a
vaddisznóra alapul. A vaddisznó vadászatából, és a lőtt vaddisznó testek értékesítéséből
származó bevételek a vadászati árbevételek közel 75-80%-át teszik ki . Ezek az árbevételek
azok, amelyek lehetővé teszik a vadgazdálkodási ágazatban foglalkoztatott száz hivatásos
vadász, és a lőtt vad forgalmazásában részt vevő további kb . 50-60 fő megélhetését, ezen
túlmenően a megye teljes területén a szakszerű vadgazdálkodás folytatását, a vadföldek
művelését, a mező- és erdőgazdálkodást folytatók vadkárának megtérítését . Megyénkben
1700 fő vadászik, továbbá 1200-1400 fő külföldi és belföldi bérvadász tér vissza
rendszeresen, elősegítve a megyei szállás- és vendéglátóhelyek turisztikai szezonon kívüli
kihasználtságát is .

Megértem a Klasszikus Sertéspestis Járványügyi Szakértői Csoport által javasolt és a Nógrád
Megyei Mezőgazdasági Szakigazgatási Hivatal (MGSZH) Élelmiszerlánc-biztonsági és
Állategészségügyi Igazgatósága által hozott járványügyi intézkedések szükségességét .
Azonban ki kell emeljem, hogy ezeknek a jelenlegi feltételrendszer melletti maradéktalan
betartása kilátástalan helyzetbe hozza a vadászatra jogosultakat . A szakértői csoport Nógrád
megye teljes területét fertőzöttnek nyilvánította és előírta, hogy minden elejtett, vagy talált
vaddisznóból kötelező a vér és szervminta vétele és eljuttatása vizsgálatra a budapesti
Állategészségügyi Diagnosztikai Intézetbe . A lőtt vaddisznó csak a vizsgálati eredmény
ismeretében használható fel.
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A vad elejtésétől a vizsgálati eredmény megérkezéséig gyakori, hogy 12-18 nap is eltelik. A
vadbegyűjtő hűtőkonténerekben tárolt vadhús minőségromlás nélkül legfeljebb 10-12 napig
tartható el, tetemes tárolási költség mellett .

Az MGSZH által szervezett mintaszállítás hetente két napon, kedden és csütörtökön történik,
ezt követően csak a diagnosztikai intézetbe történő érkezés másnapján van lehetőség a
különböző módszertan szerinti vizsgálatok elvégzésére . Az eredmények közlése szintén
nehézkes és hosszadalmas .

Tisztelt Miniszter Úr! A kialakult helyzeten jelentősen javíthatnának a következő javaslatok :

1 . A mintaszállítási napok gyakoribbá tétele, legalább heti négy alkalomra a jelenlegi
kettővel szemben .

2. A vizsgálati eredmények gyorsabb és hatékonyabb közlése az érintett felekkel, p1 .
elektronikus úton, akár a felsőoktatásban használatos NEPTUN rendszer mintájára .

A jelenlegi rendelkezésre álló feltételrendszer mellett ez kivitelezhetetlen a Nógrád Megyei
MGSZH és a diagnosztikai intézet szakembereinek legnagyobb igyekezete ellenére . A
mintaszállításhoz nem áll rendelkezésre gépjármű és gépjárművezető, a hatósági ügyeletet
ellátó állatorvosok díjazása a vadászati szempontból kiemelt hétvégi napokon ismereteink
szerint forrás hiányában nem megoldható, így nincs aki a vizsgálati megrendelőket megírja .
Az eredmények közlése faxon, több állomáson keresztül és postai úton történik . Mindeközben
értékes napok telnek el .

A helyzetet tovább nehezíti a vaddisznó hajtóvadászatok felfüggesztése, ami az őszi és téli
hónapokban lehetővé teszi az állománysűrűség csökkentését, és jelentősen hozzájárul az éves
vadászati árbevételekhez. Vadbiológusok és vadgazdálkodási szakemberek szerint a
vaddisznó hajtások járványügyi szempontból nem jelentenek veszélyt, azonban indokolatlan
korlátozásuk és a hosszú vizsgálati idő miatti vadhús értékromlás és bevételkiesés Nógrád
megye teljes területén a vadgazdálkodást folytató szervezetek gazdasági csődjét
eredményezheti rövid időn belül. Ennek hatásai túlmutatnak a vadászati ágazaton, az
elmaradó turisztikai bevételeken keresztül hatással lesznek a vidéki lakosság jövedelmi
helyzetére is .

Tisztelt Miniszter Úr!

Ezúton kérem, hogy a Nógrád megye vadgazdálkodóit érintő tarthatatlan helyzet megoldása
érdekében a megfelelő helyeken közbenjárni szíveskedjen!

Budapest, 2007 . június 4.

Tisztelettel várom válaszát

Dr. Nagy Andor
Kereszténydemokrata Néppárt
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